
Brancheudvalgsmøde i EL & VVS
ti 17 januar 2023, 10:00 - 13:00

Teamsmøde

Deltagere
Bestyrelsesmedlemmer
Christian Keldsen, Karsten Lyberth-Klausen (Sekretariatschef), Jens Peter Pars, Erik Nørskov, John Rør Nielsen, Lars Løvendahl, Kitdlak Knudsen

Mødereferat

1. Godkendelse af dagsorden

Dagsorden blev godkendt

Beslutning
Erik Nørskov

2. Opfølgning på Referat fra mødet den 22/8-22

Svar fra Janus Køster

hvis det drejer sig om normer og standarder er det de til enhver tid gældende anvisninger eks. dansk standard hvis det
drejer sig om Tekniske SB anvisninger kan man vælge mellem de nugældende eller den der henvises til
i materialet/bygningsreglementet

Holder det i en retssag?? EN og KLK tager en ekstra snak med Janus Køster. KLK undersøger om det står
i bygningsreglementet.

Der skal tages fat i den relevante myndighed for at få tilrettet reglerne for ABA-anlæg. Eftersyn og etablere ABA-anlæg
skal gennemgås med henblik autorisation.
Lovgivning er der ikke.
Møde med Janus Køster om ABA den 27. april på baggrund af henvendelse fra Codan om de forsikringsmæssige
rammer i forhold til forsikringsdækning.
Codan for et skriv når vi har talt med Janus.

 Referat_Brancheudvalgsmøde EL & VVS_220822.pdf

Orientering

3. Elektrikeruddannelsen

KTI flytter elektriker uddannelsen til Skive Tekniske skole i stedet for Hasten pga. problemer med Hasten.
EJN opfordre til at der arbejdes på at få udvekslingslærlinge til grønland og grønlandske lælrlinge til danmark
JPP i stedet for stærkstrømsbekendtgørelsen er der kommet DS 60364. Opfordre til at der bruges noget fra ELFO til at
gennemføre kurser in det nye reglement.  

 Forløbsstruktur Grønlandske elever version 1.xlsx

Diskussion
Jens Peter Pars

4. Autorisation

KLK jeg har rykket Marte/Departementet for Erhverv og hun lovet at vende tilbage. Departementet indkaldes til næste
møde.

Beslutning
Erik Nørskov

5. Orientering fra medlemmerne Orientering
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EJN Der er et emne der skal til at dyrkes. Det er grøn energi. Nyt medlem Anori der vil lave nogle vindmølle projekter. De
har brug for en dialog med Nukissiorfiit.
EJN ønsker en rapport om vand, vind og sol dvs. ikke fossile brandstoffer.
JPP vi skal følge udviklingen inden for grøn udvikling.
EJN mener at udvalget skal forholde sig til det udviklingen af den Grønne energi.

Der sættes et fast punkt på dagordenen om Grøn Energi

6. Orientering fra sekretariatet

Formanden for GE har valgt at trække sig ved næste delegeretmøde.

KLK går på pension foråret 2024.

KLK orienterede om følgende:
Ansættelsesbevislov
Delvise feriefrirejse blev trukket fra forslaget og beskatning af frirejser
Feriefrirejser bliver a-indkomst
Likviditionsbeskatningen blev trukket, GE laver en skattefølgegruppe så vi er klar til en skattereform.
Obligatorisk pension bliver 7 % i 2023
Ophævelse af afgift på import af kød
Flaskebekendtgørelse ophæves 1. januar 2024
Flytning af fåreholderskolen 2. behandles i FM 2023 - der kommer en redegørelse.

Kursus i Sikkerhedskultur.

Orientering
Karsten Lyberth-Klausen

7. Kommunikation

KLK indkalder departementerne Erhverv og Bolig i forbindelse med næste møde
Referaterne skal på hjemmesiden

Beslutning
Karsten Lyberth-Klausen

8. Årshjul

Næste møde holdes samtidig med delegeretmødet den 27. eller 28. april. KLK indkalder nogle departementer sammen
EJN.
Der skal planlægges et møde med KTI til efterårs mødet.

Beslutning
Karsten Lyberth-Klausen

9. Eventuelt

ELFO fonden. de nye vedtægter skal indsendes til fondsmyndigheden, så de kan blive godkendt.
LL skal vi følge op på mødet med KTI, Det blev aftalt at vi skal holde løbende dialog og følge op. LL synes vi skal holde
møde med KTI en gang hvert år. 

Diskussion
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